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BRMG.0012.24.2022.KSiT 
 

PROTOKÓŁ Nr 40-03/2022 
 

Z czterdziestego posiedzenia Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta 

Gdańska w VIII Kadencji Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w dniu 30 

marca 2022 roku, a rozpoczęło o godz. 16:30 z wykorzystaniem środków 

porozumiewania się na odległość (zdalny tryb obradowania) poprzez aplikację 

MS TEAMS. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 

członków Komisji) i 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Na stan sześciu członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło sześć osób, 

czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca 

Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska. 
 

Po otwarciu 40 posiedzenia Komisji przewodnicząca sprawdziła na początku 

posiedzenia obecność członków Komisji: 
 

Radna Kamila Błaszczyk – obecna 

Radny Piotr Dzik – nie dołączył do posiedzenia 

Radna Alicja Krasula – obecna 

Radny Przemysław Malak – obecny 

Radny Lech Wałęsa – obecny 

Radna Beata Jankowiak - obecna 
 

Następnie stwierdziła quorum i powitała zebranych. Poinformowała również, że porządek 

obrad został w terminie regulaminowym wysłany do radnych drogą elektroniczną. 

Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 

druk nr 1236 - w zakresie działania Komisji. 
Przedstawia: Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2022 rok – druk nr 1235 - w 

zakresie działania Komisji. 
Przedstawia: Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
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3. Informacja o bieżących imprezach sportowych na terenie Miasta Gdańska. 
Przedstawia: Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
 

4. Budowa lodowiska w Gdańsku – aktualna sytuacja. 
Przedstawia: Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 
 

5. Modernizacje, remonty istniejących pływalni oraz plany budowy nowych 

pływalni na terenie Miasta Gdańska.  
Przedstawia: Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu, pan Marcin Dawidowski – 

Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 
 

6. Infrastruktura sportowa zajęta pod bazy noclegowe, miejsca pomocy dla 

uchodźców z Ukrainy. 
Przedstawia: Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
 

7. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Przewodnicząca poinformowała, że nie ma zmian w porządku obrad, a uwag również nie 

zgłoszono. Następnie poddała pod głosowanie przyjęcie porządku obrad. 

 

Głosowanie:  

Radna Kamila Błaszczyk – za 

Radny Piotr Dzik – nie brał udziału w głosowaniu 

Radna Alicja Krasula – za 

Radny Przemysław Malak – za 

Radny Lech Wałęsa – za 

Radna Beata Jankowiak – za 
 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 

PUNKT  - 1 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 

nr 1236 - w zakresie działania Komisji. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z XLVIII Sesji Rady Miasta Gdańska z 

31 marca 2022 r. BRMG.0006.81.2022). 

 

Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków w 

imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały.  

Powiedziała: Dzień dobry państwu, pani Przewodnicząca, szanowni państwo, druk 1236 

dotyczy zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Gdańska. W przedmiotowej 

uchwale zmieniamy załącznik nr 1, który zawiera podstawowe wielkości związane z 
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dochodami i wydatkami, przychodami i rozchodami oraz prognozą kwoty długu i ten 

załącznik nr 1 dostosowujemy do zmian, które zostały dokonane Zarządzeniami 

Prezydenta Miasta od początku roku oraz dostosowujemy do planu budżetu na rok 2022, 

które to zmiany zostaną wprowadzone uchwałą w sprawie zmiany budżetu. Jeśli chodzi o 

najważniejsze kwoty te ogólne dochodów i wydatków to w stosunku do budżetu 

uchwalonego po wprowadzeniu tych zmian dochody wzrosną nam ogółem o przeszło 88 

mln zł, wydatki wzrosną nam o przeszło 250 mln zł, przychody zaś o przeszło 161 mln zł, 

przy czym w zakresie przychodów wprowadzamy wolne środki w wysokości 204 mln zł i 

zmniejszamy kredyt w wysokości 74 mln zł. W wyniku tych zmian prognozowany dług na 

koniec 2022… 
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji dołączył do posiedzenia 

Pani Przewodnicząca jestem, żonę odbierałem ze szpitala.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy. Mam nadzieję, że wszystko w porządku. Potwierdzam obecność.  
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji dołączył do posiedzenia 

Już jest po operacji. Dziękuję. 
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Bardzo proszę pani dyrektor. Przepraszamy. 
 

Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

W wyniku zmniejszenia kredytu prognozowana kwota długu na koniec 2022 r. wyniesie 

niecałe 1 570 000 000 zł. Jeśli chodzi o załącznik nr 2 to większość zmian wynika z 

odtworzenia zadań, których nie udało się zrealizować w roku 2021 i w uzasadnieniu do 

uchwały Rady w tabelach przedstawione są przedsięwzięcia, które są odtwarzane wraz z 

kwotami odtworzeń w poszczególnych latach. Dodatkowo dokonywane są przesunięcia 

wydatków majątkowych związane z aktualizacją harmonogramów rzeczowo-finansowych i 

wprowadzamy 3 nowe przedsięwzięcia. Pierwsze pod nazwą Morska Przygoda rozwój 

usług wychowania przedszkolnego w dzielnicy Letnica w Gdańsku. Drugie pod nazwą 

Nowe Pozytywne Przedszkola w Gdańsku i Juszkowie. Trzecie Z nami zbudujesz swoją 

przyszłość, aktywizacja zawodowa 30+. Wszystkie zmiany zostały szczegółowo opisane w 

uzasadnieniu do uchwały. Bardzo proszę o pozytywną opinię do przedmiotowego druku.    
 

Przewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddała pod głosowanie przyjęcie i 

pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1236 – w zakresie 

działania Komisji. 
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USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Agnieszkę Trojanowską – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 

Podatków, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 

głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały, zawarty w druku nr 1236 – w zakresie działania Komisji. (Opinia nr 

40-03/78-04/2022) 
 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 

PUNKT  - 2 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2022 rok – druk nr 1235 - w 

zakresie działania Komisji. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z XLVIII Sesji Rady Miasta Gdańska z 

31 marca 2022 r. BRMG.0006.80.2022). 
 

Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków w 

imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały.  

Powiedziała: w przedmiotowym druku dokonujemy zmian wynikających ze zmian w 

budżecie miasta dokonanych Zarządzeniami Prezydenta, które miały miejsce od początku 

roku i dokonujemy również zmian wynikających przede wszystkim z odtworzenia zadań, 

których nie udało się zrealizować w 2021 r. Po stronie dochodów wprowadzamy dotacje 

na projekty współfinansowane ze środków Unii Europejskiej prawie 53 mln zł i taką 

jeszcze większą pozycją, którą wprowadzamy po stronie dochodowej to zwiększenie 

subwencji oświatowej przeszło 12 mln zł. Natomiast jeśli chodzi o wydatki to te zadania, 

które odtwarzamy w Wydziale Projektów Inwestycyjnych przekraczają kwotę 177 mln zł, 

natomiast z zakresu działania Komisji w Biurze Prezydenta ds. Sportu zwiększamy plan 

wydatków o 509 778 zł. To zwiększenie wydatków będzie przeznaczone na zawarcie 

umowy promocyjnej między miastem Gdańsk i Polskim Związkiem Piłki Siatkowej i 

dotyczy współorganizacji Mistrzostw Świata w piłce siatkowej kobiet w 2022 roku. To jest 

kwota 450 000 zł. Dodatkowo wprowadzamy wydatki na realizację projektu ERASMUS+ 

Sport Aktywni obywatele w europejskich miastach, przeszło 25 000 zł i na realizację 

projektu ERASMUS+ Akcja sport edukacja ekologiczna poprzez imprezy biegowe Green 

Run Network. To jest przeszło 41 000 zł. Dziękuję bardzo i proszę o pozytywne 

zaopiniowanie.       
 

Przewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddała pod głosowanie przyjęcie i 
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pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1235 – w zakresie 

działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Agnieszkę Trojanowską – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 

Podatków, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 

głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały, zawarty w druku nr 1235 – w zakresie działania Komisji. (Opinia nr 

40-03/79-05/2022) 
 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

PUNKT  - 3 
 

Informacja o bieżących imprezach sportowych na terenie Miasta Gdańska.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Pan dyrektor Adam Korol prosił o wysłanie maila do wszystkich członków. Takiego maila 

państwo otrzymali. Niestety pan Adam Korol jest w delegacji, więc nie mógł się podłączyć. 

Natomiast jeżeli będą jakieś pytania to bardzo proszę. Widzę, że do uzupełnienia pan 

dyrektor Kamil Koniuszewski się zgłasza. Bardzo proszę.   

 

Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Dzień dobry państwu. Korzystając z tego punktu chciałem tylko państwa zwrócić uwagę 

na skrzynkę mailową. Tam powinny znaleźć się tradycyjne już zaproszenia na 6 edycję 

Gdańsk Maratonu. Duże wydarzenie, niedziela, 10 kwietnia, szczegóły na pewno są w 
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zaproszeniu. Zachęcam, zapraszam do udziału po dwóch latach nieobecności wracamy z 

powrotem. Rekordowo łącznie z dziećmi, sztafetami prawie 3900 zawodników wystartuje 

w tej imprezie.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Zacna liczba. Dostaliśmy dzisiaj takie zaproszenia faktycznie, po 13-tej przyszedł mail, 

także bardzo dziękujemy i zachęcam również wszystkich państwa radnych. Co do tego 

punktu czy są pytania ewentualne od państwa radnych? Czy coś przekazać panu 

dyrektorowi? Nie widzę. Przechodzimy do kolejnego punktu.   

PUNKT  - 4 
 

Budowa lodowiska w Gdańsku – aktualna sytuacja. 
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Dzień dobry, witam państwa serdecznie, jeśli chodzi o temat związany z lodowiskiem to 

sytuacja wygląda tak, że jesteśmy w trakcie projektowania jak kilka miesięcy temu na 

Komisji opowiadaliśmy. Jest umowa z wykonawcą firmą TBI Architekci z Gdańska. Umowa 

była zawarta 5-go października 2021 r. i zakłada 12 miesięcy na pozyskanie dokumentacji, 

czyli w październiku tego roku. Mam nadzieję, że będziemy szczęśliwymi posiadaczami 

tejże dokumentacji, która zakłada projektowanie etapu pierwszego czyli lodowiska 

połączonego z tak jak już państwu opowiadałem z założeniami trzeciego etapu i ta 

dokumentacja jest w trakcie opracowywania. Równolegle staraniem naszym wspólnym z 

Dyrekcją Rozbudowy Miasta Gdańska przygotowaliśmy postępowanie, na bazie którego w 

naszym założeniu jest pozyskanie równolegle programu funkcjonalno-użytkowego i 

projektu technicznego do tych dokumentacji. Na razie jesteśmy po pierwszym podejściu, 

które zostało unieważnione z powodu dosyć wysokiej kwoty i przekraczającej próg. 

Będziemy powtarzać ten przetarg, Dyrekcja Rozbudowy Miasta Gdańska. Natomiast to są 

działania równoległe do harmonogramu, który wcześniej zakładaliśmy. Przypomnę, że ten 

harmonogram mówi o tym, że powinniśmy na ten zakres posiadać dokumentację właśnie 

w roku 2022 po to, żebyśmy mogli na bazie tej dokumentacji, kosztów, które się pokażą i 

analizy źródeł finansowania, które prowadzimy na bieżąco mogli szukać montażu 

finansowego dla realizacji tego przedsięwzięcia. Także z punktu widzenia stanu, w jakim 

jest zadanie i tak jak brzmi 4 pkt dzisiejszego posiedzenia to aktualna sytuacja właśnie tak 

wygląda. Pozyskujemy dokumentację i to pozyskanie na dzisiaj według stanu na dzień 

dzisiejszy jest z datą 5 października tego roku. To jeśli chodzi o sytuację na lodowisku.    
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy panie dyrektorze. Czyli najlepiej w listopadzie bądź w grudniu będzie coś 

wiadomo, więc możemy taki temat dołączyć, żeby wiedzieć jak to wygląda. Teraz nie 
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jesteśmy w stanie nic więcej powiedzieć. Czy ze strony państwa radnych do tego punktu 

są pytania? Nie widzę. Także dziękuję panie dyrektorze i na pewno zaprosimy pod koniec 

roku obecnego lub początek przyszłego i na pewno będziemy się podpytywać jak to 

wygląda.   

PUNKT  - 5 
 

Modernizacje, remonty istniejących pływalni oraz plany budowy nowych pływalni 

na terenie Miasta Gdańska. 

 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Szanowni państwo w kwestii basenów mamy dwie grupy działań. Te dotyczące Programu 

Modernizacji Basenów jak państwo wiecie dotyczyły 5 basenów, które podlegały 

procesowi modernizacji. To jest jakby konsekwencja tego, żeby dysponować basenami o 

standardzie pozwalającym na sprawne funkcjonowanie to po tej akcji, w której powstały 4 

nowe baseny w mieście skupiliśmy się jako służby inwestycyjne na modernizacji basenów 

istniejących. Tak więc 5 basenów jak państwo pewnie pamiętają zostało tym programem 

objętych i jeśli chodzi o te, które się udało zakończyć to tylko dla porządku powiem, że 

zakończyliśmy realizację basenu przy Zespole Szkół Energetycznych przy ul. Reja. To było 

zadanie zakończone w roku 2020. Jeśli chodzi o kolejny zakończony basen to w ubiegłym 

roku zakończyliśmy przebudowę basenu przy SP Nr 42 na Czajkowskiego i w tym 

momencie kończymy basen przy Zespole Szkół Kreowania Wizerunku, która to umowa 

jest w tym momencie w procedowaniu jej wydłużenie, ale już niedaleko dlatego, że do 29 

kwietnia tego roku i to będzie trzeci basen, który dołączy do puli basenów 

zmodernizowanych. Natomiast w pozostałych dwóch basenach mamy taką oto sytuację, 

że w przypadku basenu przy Zespole Szkolno – Przedszkolnym Nr 1 przy Jagiellońskiej 14 

jesteśmy na etapie złożenia wniosku o pozwolenie na budowę. Pozyskaliśmy 

dokumentację projektową trochę z przygodami, ponieważ wykonawca miał kłopoty z tym, 

żeby się wywiązać w terminie. Teraz, kiedy procedujemy pozwolenie też jeszcze nie do 

końca jego działania są takie jakbyśmy chcieli jeśli chodzi o odpowiadanie na uwagi, 

uzupełnianie tych dokumentów, natomiast mam nadzieję, że dobrniemy szczęśliwie do 

finału w postaci pozwolenia na budowę i wtedy uruchomienia realizacji na ten basen z 

programu. To miał być 5 i ostatni basen, ale po drodze wydarzyła nam się historia na 

zadaniu, które jest przy SP Nr 2 na Marusarzówny. Tam przypomnę, że oprócz basenu 

prowadziliśmy też jednym przetargiem, bo to chodziło o sprawne funkcjonowanie 

placówki, bo ta budowa działa się na żywym organizmie, na funkcjonującej szkole, więc 

oprócz basenu przeprowadzaliśmy jednym wykonawcą jeszcze termomodernizację 

obiektu i modernizację sali gimnastycznej i kilku jeszcze elementów samej szkoły. Niestety 

musieliśmy rozstać się z wykonawcą, ponieważ w takim monecie budowy doszedł do 
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stagnacji, do tego, że widać było, że ta budowa nie może być dokończona w takim 

terminie i w takich kosztach, o jakich mówiliśmy. Wnioskował o zwiększenie środków. 

Generalnie w ocenie służb inwestycyjnych na czele z DRMG, z WPI ten kontrakt należało 

rozwiązać i tak postąpiliśmy. Przeprowadzana jest w tym momencie inwentaryzacja tak 

jak to się dzieje w tego typu sytuacjach. Po tej inwentaryzacji uruchamiamy zamówienia 

publiczne, których celem będzie dokończenie tego działania. Oczywiście jest tu pełna 

współpraca ze szkołą, z Wydziałem Rozwoju Społecznego tak, żeby można było te etapy 

podzielić na jak najmniej uciążliwe dla funkcjonowania placówki, więc basen będzie tutaj 

przedmiotem odrębnego postępowania i mamy nadzieję, że uda się go zrealizować, 

przede wszystkim wyłonić nowego wykonawcę jeszcze do wakacji i w ciągu roku tą 

przebudowę basenu przygotować tak, żeby nowy rok szkolny 2023 1 września już 

funkcjonowała szkoła ze zmodernizowanym basenem. Także w kwestii basenowej 

napotkaliśmy na taką to okoliczność i jeszcze ten basen będzie nie tyle rozpoczęciem 

modernizacji co jej dokończeniem. Czyli w przypadku basenów modernizowanych cała 

piątka tak się przedstawia jak powiedziałem. Natomiast w przypadku nowych basenów na 

dzień dzisiejszy jak państwo wiecie udało się pozyskać teren w Brzeźnie od pana 

Wojewody. Ten teren jest przy ul. Krasickiego, przy szkole i pozyskanie tego terenu 

pozwala procedować budowę basenów w tym miejscu. Przygotowaliśmy się do zlecenia 

dokumentacji i w tym momencie środki są również zabezpieczone na projektowanie tego 

basenu i harmonogram, który jest założony zakłada, że powinno nam się udać w ciągu 

najbliższych dwóch miesięcy, czyli z początkiem czerwca ogłosić przetarg na 

dokumentację tego basenu i zakładamy, że będziemy mogli dzięki temu dysponować 

dokumentacją basenu w IV kwartale 2023 roku i to oznacza, że będziemy mogli wtedy 

procedować dalsze kroki w postaci jego realizacji. To będzie nowy basen, który 

programujemy. Drugi basen, który w tym momencie jest również przygotowywany do 

projektowania to basen przy lodowisku. Tutaj jest przygotowywane zamówienie na 

projektowanie jak państwo pamiętacie basen jest jednym z elementów całego kompleksu, 

a dokładnie w tym momencie etapem II i ten basen przewidujemy ogłosić przetarg nieco 

wcześniej niż na Krasickiego, bo w połowie maja i będziemy chcieli pozyskać wykonawcę 

dokumentacji projektowej, w bardzo podobnym terminie ta dokumentacja projektowa 

powinna być w naszej dyspozycji, czyli IV kwartał 2023 r. po to, żeby można było też tutaj 

przygotować się do fazy realizacyjnej i tak wygląda informacja dotycząca basenów, 

nowych basenów. Też oczywiście procedujemy jeszcze jeśli chodzi o basen przy ul. 

Legionów. Wraca temat tego basenu. Wraca w postaci takiej, że jak państwo pamiętają był 

to jeden z basenów przewidywanych w formule PPP, kiedy to miało powstać kilka 

basenów. Tak się to postepowanie potoczyło i sytuacja rynkowa, że nie udało się pozyskać 

zainteresowania tą procedurą. Tutaj chcemy pogodzić dwie rzeczy, czyli zaprojektować 

basen przy ul. Legionów w taki sposób, żeby można było również na pozostałej 

przestrzeni między szkołą a basenem zaprojektować dokładnie w tym terenie, który 
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pozostanie jeszcze elementy infrastruktury sportowej w postaci bardzo ogólnie mówiąc 

boiska z zagospodarowaniem terenu i to postępowanie też chcielibyśmy tak prze 

procedować, żeby po koncepcji związanej z dokładnym zakresem czy obszarem, miejscem 

potrzebnym dla realizacji basenu można było uruchomić też projektowanie boiska i w 

takiej samej procedurze pewnie boisko trochę szybszej realizować boisko i realizować 

basen. Także jeśli mówimy o lokalizacjach nowych basenów to dzisiaj mówimy o trzech 

lokalizacjach. Mówimy o basenie w Brzeźnie, basenie przy lodowisku i basenie przy Al. 

Legionów. To w takim dużym, telegraficznym skrócie wygląda program basenowy pod 

kątem i modernizacji i planowania nowych obiektów. Dziękuję bardzo.   

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękuję bardzo panie dyrektorze. Czy pan dyrektor Kamil Koniuszewski chciałby jeszcze 

coś dodać do tego punktu?        

 

Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Nie, dziękuję. Trzymam kciuki za powodzenia na tym etapie. Mogę tylko dopowiedzieć, że 

faktycznie od momentu, kiedy obostrzenia covidowe zelżały widać po gdańszczanach, że 

w końcu wrócili na baseny i ta frekwencja jest bardzo wysoka, której nie widzieliśmy 

dawno.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Super. Czy państwo radni mają pytania co do tego punktu? Nie widzę. Mam pytanie 

techniczne, jak wygląda modernizacja basenu i mniej więcej ten czas wyłączenia basenu. 

Czy to jest cały rok szkolny? Kilka miesięcy, semestr? Czy to zależy?  

 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

To zależy. Najmniej ulubiona odpowiedź, czyli to zależy, bo to zależy od skali, od wielkości 

basenu, od zakresu prac też poniekąd, ale jednak od skali, od wielkości i też to co 

chcielibyśmy i co byłoby najbardziej idealne to oczywiście te prace tak kończyć, żeby nowy 

rok szkolny czy nowy semestr zaczynać od korzystania z powrotem z infrastruktury, ale 

tutaj jest zależne od dwóch rzeczy, od skali przedsięwzięcia i też od harmonogramu, kiedy 

uda się wykonawcę pozyskać i mógłby wejść na budowę, ale w każdym przypadku jest to 

tutaj w uzgodnieniu z placówką tak, żeby można było wiedzieć na jaki czas jest potrzebne 

korzystanie przez uczniów z innej infrastruktury niż ta w tej szkole, w której jest 

modernizacja.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

A czy przy akurat tych basenach, które już zostały zmodernizowane jaki był najdłuższy 

czas tej modernizacji o ile pan dyrektor się orientuje?   
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Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Jeśli chodzi o basen przy Reja to jego modernizacja trwała od czerwca 2019 r. do sierpnia 

2020 r. Jeśli chodzi o Czajkowskiego to był październik 2020 r. do sierpnia 2021 r. 

Przebudowa przy ul. Kaczyńskiego trwała od października 2020 r. do kwietnia 2022 r.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Czyli faktycznie zależy. Nie widzę więcej pytań ze strony państwa radnych. Także bardzo 

dziękujemy panu dyrektorowi.  

 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Dziękuję pięknie.  

PUNKT  - 6 
 

Infrastruktura sportowa zajęta pod bazy noclegowe, miejsca pomocy dla 

uchodźców z Ukrainy. 

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

To jest taki temat, który mimo co do planów naszej Komisji dodaliśmy, bo wiadomo, że ta 

infrastruktura jest aktualnie zajęta na różne cele, czy to noclegowe, czy jakieś miejsca 

zbiórki rzeczy najpotrzebniejszych, także chcielibyśmy po prostu się dowiedzieć jak to 

aktualnie wygląda, czy mamy jakiś zarys czasowy, plany co do tego i co jest z osobami, czy 

instytucjami, które prowadziły zajęcia w tych miejscach i jak wygląda współpraca z nimi, 

bo te zajęcia pewnie przestały się odbywać. Widzę, że pan dyrektor Łukasz Kłos się 

podłączył, także bardzo proszę oddaję najpierw panu dyrektorowi głos.    

 

Pan Łukasz Kłos – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Dzień dobry, szanowna pani Przewodnicząca, szanowni państwo radni kawał ciężkiej 

pracy za nami. Podziękowania dla Gdańskiego Ośrodka Sportu dla dyrektora 

Paszkowskiego, dla dyrektora Koniuszewskiego za wsparcie w tworzeniu tych miejsc 

buforowych, czyli hal, które żeśmy stworzyli przy Traugutta 29 i przy Kołobrzeskiej 61. 

Hala przy Traugutta to hala, w której schronienie na jedną noc, maksymalnie dwie może 

znaleźć 90 osób. Hala przy Kołobrzeskiej to schronienie dla 120 osób. Do dnia dzisiejszego 

przez halę na Traugutta przeszło 1470 osób. Hala przy ul. Kołobrzeskiej to 1600 osób, 

które zostały na tych halach przyjęte. Wyzwania hal to przede wszystkim to, żeby były 

dostosowane i spełniały normy noclegowe, czyli dostosowanie prysznicy, dostosowanie 

wszystkich obiektów, gdzie były mniejsze pokoje do tzw. izolatoriów, ponieważ borykamy 

się często z różnymi problemami nie tylko covidem, ale rotawirusami, w związku z czym 

takie miejsca dla osób, które na te hale przyjeżdżają muszą być. Na takich halach także te 
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osoby spożywają posiłki, więc mamy zapewnione śniadania, obiady i kolacje. Co jakiś czas 

oczywiście obiekty musza być ozonowane i dezynfekowane, zatem to jest kolejna część, 

która wiąże się z obsługą tych hal. Udało się wdrożyć regulaminy, na jakich te obiekty 

powinny działać. Udało się wdrożyć coś takiego co nazywa się systemem rejestracji 

uchodźców, ponieważ, żeby te hale funkcjonowały w dobry sposób musi być system 

zarządzania osobami i osoby muszą być zliczane i tak naprawdę osoby, które potrzebują 

pomocy kierują się na chwilę obecną do punktu rejestracji uchodźców przy ul. 

Karmelickiej 1 czyli Krewetka bądź też Orange jak to potocznie nazywamy. Tam dostają 

opaskę i są zakwalifikowani na hale. Opaski oznaczają to, że albo potrzebują schronienia 

na jedną noc, albo potrzebują schronienia na dłużej. Na każdej hali poza front deskiem 

pracuje ekipa schronienia, która stara się na bieżąco wyszukiwać noclegi na dłuższy okres 

czasu dla tych osób, które tych noclegów potrzebują. Co do zasady, na chwilę obecną 

liczba uchodźców, którzy przyjeżdżają do Gdańska spada. Na chwilę obecną problemem 

była relokacja i jest relokacja osób z hoteli, z którymi mieliśmy podpisane umowy, a jak 

dobrze wiemy stawka, którą zaproponował wojewoda na początku była to stawka 140 zł. 

Teraz jest obecnie niższa, w związku z czym jest problem z podpisywaniem porozumień 

na dłuższy okres z hotelami, ale dzięki temu, że korzystamy ze schronisk miejskich, dzięki 

temu, że budynek po dawnej szkole na Wita Stwosza 23 dostosowaliśmy jako miejsce 

noclegowe, stworzyliśmy tam nowy odświeżony hostel to te miejsca przy tej relokacji 

będą. To świadczy o tym, że prawdopodobnie uda nam się jedną z hal przynajmniej na 

chwilę zawiesić. Nie będziemy z niej korzystać. Planujemy korzystać jedynie z hali na 

Traugutta 29 i ono początkowo będzie pełniła tą funkcję buforową. Mam nadzieję, że tych 

miejsc nam wystarczy. Jeżeli sytuacja nie będzie się zaogniała na terytorium zachodniej 

Ukrainy to ten największy pik uchodźców mamy za sobą i mam nadzieję, że będziemy 

mogli wrócić do normalnego funkcjonowania tych obiektów. Perspektywa czasu jest 

trudna do oszacowania, ponieważ cały czas jednak te osoby napływają i wieczorem gdzieś 

położyć spać takie osoby trzeba. Współpracujemy oczywiście z Wojewodą i staramy się 

relokować osoby z hal również do innych części województwa, ale jest to dosyć mozolny 

proces. Na chwilę obecną Gdański Ośrodek Sportu pełni funkcję operatora tych obiektów, 

czyli dba oto, żeby był porządek, żeby były wywiezione odpady, jak coś się zepsuje to też 

jest na bieżąco naprawiane, więc naprawdę kawał dobrej roboty. Myśmy obsadzili te hale 

pracownikami z Urzędu. Zostali oddelegowani z Urzędu i jednostek pracownicy, którzy 

siedzą i na front desku i szukają schronień. Cała ekipa jest wsparta wolontariuszami, 

przede wszystkim osobami, które pomagają nam w tłumaczeniu i przekazywaniu tych 

informacji, na których nam zależy. Myślę, że blisko po już prawie miesiącu funkcjonowania 

tych obiektów ewidentnie wszystko się ładnie dotarło. Wszystko zaczyna działać tak jak 

byśmy sobie tego życzyli i nawet jutro będziemy gościć delegację z Pruszcza, która też 

chce otworzyć taką halę, więc pokażemy im jak myśmy to zrobili, jakie są nasze 

przemyślenia, jakie rzeczy są niezbędne, bo to jest kwestia przecież zaopatrzenia w 
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podstawowe artykuły higieniczne i spożywcze, kwestia zaopatrzenia w podstawowe 

ubrania, ponieważ często ci uchodźcy, którzy trafiają do nas po prostu wyszli z domu z 

niczym i tak mniej więcej to wygląda. Nie wiem, czy tutaj dyrektor Koniuszewski jeszcze 

zechce coś dodać do tego mojego wywodu, czy ta informacja jest wystarczająca. Jestem w 

tym procesie od dawna tak naprawdę, więc jeżeli mają państwo jeszcze jakieś pytania 

dotyczące kryzysu związanego z uchodźcami i naszych działań to służę odpowiedzią.    

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Panie dyrektorze Koniuszewski czy jeszcze pan dyrektor chciałby coś dodać?            

 

Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Drodzy państwo, dosyć wyczerpująco dyrektor Kłos opowiedział o tym. Powiem, że w 

przeciągu pierwszej fazy takiej burzy i naporu organizacji wielu instytucji, wolontariuszy, 

służb miejskich, urzędniczych, MOPR-u, nas, myślę, że jest to system dosyć ustabilizowany, 

a wiem, o czym mówię dlatego, że dosłownie za ścianą mojego biura mieści się ta hala na 

Traugutta, praktycznie teraz obserwujemy znacznie mniej gości jak początkowo. Dużo 

wyzwań, powiem na zasadzie ciekawostek, których musieliśmy doświadczyć, typu 

jednoznaczne weryfikowanie i oznakowanie tego, że w pomieszczeniach zamkniętych nie 

można palić papierosów. To kulturowo jest jednak u nas zupełnie inne. Rezygnacja nawet 

na jakiś czas z oznakowywania segregacji śmieci, jednak jeszcze są różnice. Fajnie, że inne 

gminy przyjeżdżają poobserwować jak ten model funkcjonuje. Pozostanę do uzupełnienia 

ewentualnie wszelkich pytań jakie będą kierowane.    

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy panie dyrektorze. Czy ze strony państwa radnych są pytania? Nie widzę, nikt 

się nie zgłasza. Pozwolę sobie zadać pytanie, ale przede wszystkim również z mojej strony 

i myślę, że ze strony wszystkich państwa radnych, nie chcę mówić za wszystkich, ale 

uważam, że naprawdę duże gratulacje, niestety w takiej sytuacji, ale kolejny raz 

pokazujemy, że miasto potrafi się odnaleźć w każdej sytuacji, niestety nieprzyjemniej, ale 

gratulacje za organizację, za to, że ci ludzie mogą czuć się bezpieczni. To jest kawał dobrej 

roboty. Natomiast chciałam jeszcze zapytać, gdzieś przeniknęło to pytanie, ale może nie 

wybrzmiało, co się zadziało z osobami lub stowarzyszeniami, klubami, które pewnie 

wynajmowały na godziny hale. Czy jest jakaś kwestia dogadania się z tymi osobami? Czy to 

były jakieś stałe umowy? Co się z nimi stało i gdzie oni są? Tak bym zapytała. Rozumiem, 

że tymczasowość w stylu miesiąca jest ok, natomiast jak ktoś trenuje, a nie ma miejsca, 

gdzie trenować, stąd pytanie, bo nie wiem, być może wszyscy mają zabezpieczone 

miejsca, co się wówczas stało z tymi osobami? Pewnie bardziej pytanie do pana Kamila. 

Bardzo proszę.  

 



 

 

 

13 

 

 

 

Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Zacznę od obiektu na Kołobrzeskiej, z którego korzystało Wybrzeże Gdańsk, AZS UG 

Gdańsk, Trefl Gdańsk, SMS 46, SMS 79, IV LO, XXI LO, wszystkie treningi zwłaszcza w 

Szkołach Mistrzostwa Sportowego i w tych zawodowych klubach przeniosły się do szkół. 

Hala na Kołobrzeskiej była o wiele lepszym obiektem pod kątem treningowym, natomiast 

oni przenieśli się do szkół, do Szkół Mistrzostwa Sportowego, na inne obiekty. Wiadomo, 

że nie są zachwyceni, ale rozumieją i przyjmują do wiadomości. Odwołaliśmy kilka 

zaplanowanych imprez, które zwyczajowo w tym terminie odbywały się na hali, np. 

Mistrzostwa Świata w fitnessie sportowym, mecze ligowe I ligi koszykarek z UG. Natomiast 

tutaj jest zrozumienie. Nie ma na ten moment problemu. Wszystko zależy od skali 

długości czasu, ale na ten moment te kluby z Kołobrzeskiej mają te lokale głównie w 

halach przyszkolnych. Natomiast jeśli chodzi o obiekt na Traugutta to sytuacja jest 

podobna. Drobny dyskomfort w postaci tego, że piłkarze nie korzystają z tego obiektu, 

hala i zaplecze sanitarno-szatniowe głównie były wykorzystywane przez piłkarzy 

korzystających z boisk na Traugutta. Użytkownikami na Traugutta także był Klub 

Lekkoatletyczny Lechia Gdańsk, Fundacja Lechii Gdańsk. Zostały odwołane wszystkie 

zajęcia Aktywuj się. Natomiast najtrudniejszą sytuację ma SGKS Judo, w zasadzie 

gospodarz, w hali głównej, w której były rozłożone maty tatami, a teraz są łóżka, w tej 

chwili wiem, że jest to problem. Im dłużej dla tego bezpośredniego klubu, bo ta hala była 

ich domem. W tej chwili nie rozmawiałem z dyrektorem, natomiast wiem, że on się zjawia 

na obiekcie. To jest jakby koszt, który ponosi klub. Zorientuję się jeżeli państwo są ciekawi 

czy oni znaleźli sobie inne miejsce, jak sobie radzą, natomiast sami zgłaszali, że ten koszt 

po ich stronie jest dosyć wysoki.     
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękuję bardzo za informację. Czy są ze strony państwa radnych jeszcze jakieś pytania co 

do tego punktu? Nie widzę, także bardzo dziękuję panom dyrektorom i trzymam kciuki, 

żeby to się przede wszystkim jak najszybciej skończyło i żebyśmy nie musieli tworzyć 

takich miejsc i jeszcze raz gratulacje za kawał dobrej roboty.  
 

Pan Łukasz Kłos – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Dziękujemy bardzo. Obyśmy naprawdę nie musieli tworzyć takich miejsc. Pozdrawiam 

serdecznie.    

PUNKT  - 7 
 

Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Na bieżąco jest wszystko do państwa radnych wysyłane drogą mailową. Czy ewentualnie 

jakieś wolne wnioski państwo radni mają, to bardzo proszę o głos. Nie widzę. Jeszcze tylko 
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mała uwaga, z racji, że już obostrzenia praktycznie się kończą, jest propozycja, żeby 

kolejne posiedzenie było normalnie, stacjonarnie, ale pozostawię wybór dla państwa, więc 

na pewno będę bezpośrednio się kontaktować z państwem jak się państwo na to 

zapatrują. To pewnie też zależy od liczby punktów i obszerności porządku naszej Komisji, 

natomiast jeżeli będzie taka wola to będziemy zwoływać posiedzenia już stacjonarnie. 

Jeżeli będą państwo woleć w trybie online, zdalnym to też nie ma problemu lub możemy 

stosować to zamiennie, ale żeby nie sugerować się głosami innych to z każdym 

indywidulanie jeszcze będę na ten temat rozmawiać. Także kwestia do zastanowienia. 

Bardzo dziękuję państwu za obecność.   

Na koniec sprawdzę obecność.  
 

Radny Lech Wałęsa – obecny 

Radna Kamila Błaszczyk – obecna 

Radny Piotr Dzik – obecny 

Radna Alicja Krasula – obecna 

Radny Przemysław Malak – obecny 

Radna Beata Jankowiak – obecna 
 

Na tym posiedzenie zakończono – godz. 17:20  
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